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XLIV. řádné jednání Náčelnictva Junáka 
 

1. Zpráva Výkonné rady Junáka             
V předchozích týdnech vyhořel server skauting.cz. V současnosti jsou konference umístěny 
na serveru náhradním, který však nepracuje správně. VRJ hledá další nové možnosti, jak tuto 
službu zabezpečit. Probíhají jednání se společnosti GOOGLE, která tyto služby poskytuje.  
Br. Cvrček informoval, že vodní skauti získali důvěru k pořádání Eurosea v roce 2009.  
 

2. Spolkový časopis – časopis pro každého skauta a skautku  

Ústřední orgány vždy vnímaly časopisy jako důležitý výchovný prostředek. Časopisy mají 
existovat, má se jim věnovat finanční podpora apod. Projekt spolkového časopisu byl zvolen 
především proto, že každý člen hnutí má nárok na svůj časopis a tím se jejich vydávání zlevní. 
Nově si každý bude moci vybrat jakýkoli časopis, který mu vyhovuje – tzn., že nemusí 
odebírat ten, který je určen jeho věkové kategorii. 
Projekt je postaven na tom, že všem členům se sice zvedne členský příspěvek, ale současně 
získají právo odebírat časopis. Na časopisy se z členských příspěvků přispívá i nyní, takže se 
nejedná o velkou změnu. Novou cílovou skupinou jsou roveři, měla by být nově zasažena celá 
tato skupina. Bude časopis v podobě skautingu pro činovníky. Vznikne časopis pro ostatní 
dospělé - nečinovníky. 
Původní představa byla, že bude vycházet Skautský svět a různé přílohy dle příslušného věku. 
Postupem času se od této představy ustoupilo. Z projektu také byla vyjmuta skupina rodičů.  
Na zvážení zůstává finanční náročnost projektu. Zda je projekt únosný pro hnutí a pro Junáka. 
Zatím je navýšení bráno pouze z členských příspěvků. Může se však podařit získat dobrého 
finančního partnera, který bude chtít časopis podpořit. Další možností financování je inzerce. 
Časopisy je možné podpořit také z dotací.  
Dále se NJ shodlo, že je třeba nastavit jasná kritéria úspěšnosti. 
 

3. Zpráva o hospodaření Junáka za rok 2007     

Náčelnictvo Junáka schválilo zprávu o hospodaření ústředních orgánů za rok 2007. 
 

4. Strategické priority Junáka 2008 - 2011        

Br. Černý ještě ve stručnosti shrnul, jak postupovala práce od Valného sněmu a jak jednotlivé 
aktivity vznikaly. Celkem jich vzniklo 170. Následně VRJ každou obodovala a vybrala pouze 
30 aktivit s nejvyšším bodovým hodnocením. Projekty byly hodnoceny dle následujících 
kritérií: finance, přinos pro hnutí, náročnosti. Pokud by se měly uskutečnit všechny projekty, 
znamenalo by to najít v rozpočtu 6mil Kč. Proto byly vytvořeny různé kombinace – varianty 
dle finanční náročnosti, a NJ vybralo následující : 

- Dotvoření a zavedení nového programu, základní personalistické nástroje, semináře 
k prioritám 

- Vytvoření dlouhodobé strategie Junáka se zapojením hnutí 
- Zavedení stezek, odborek, další výchovné projekty 
- Vytvoření základní personalistických nástrojů pro činovníky 
- Pořádání velkých vzdělávacích akcí na míru k prioritám 

 
 

5. JUN – aktuální situace        

VRJ se snažila před rokem a půl získat od původních jednatelů konkrétní údaje. Bohužel 
téměř žádné nedostala. Na základě toho proběhly kontroly stavu prodejny a byly zjištěny 
závažné nedostatky. Jednatel byl požádán o jejich nápravu. VRJ nebyla s prodejnou 
spokojena jak po stránce ekonomické, tak i po stránce nabízených produktů.  
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Novými jednateli se stali Petr Kachlík a Jan Kotek. Nyní se provádí rekonstrukce účetnictví. 
Bohužel je situace horší, než se očekávalo.  
Během podzimu mají jednatelé prodejnu rozběhnout, aby se zjistilo, zda a jak může prodejna 
fungovat dál. Po určitém období se provede vyhodnocení.  
Před změnou jednatelů dostal JUN účelovou dotaci na krojové košile, které byly využity na 
jiné účely. Po změně dalších ca 400tis. Kč. Dá se očekávat, že do konce roku budou potřeba 
další prostředky. 
 

6. Začlenění experimentální vůdcovské zkoušky do ŘVČČJ   

Br. Černý shrnul na úvod důvody, které vedly k tvorbě nové podoby vůdcovské zkoušky. 
Zejména jde o to, aby zkouška navazovala na nový program Junáka a pomáhala s problémy, 
které musí současný vůdce ve svých oddílech řešit. Nová podoba VZ se začala tvořit přibližně 
před třemi roky. První rok pracovaly týmy Gemini, Stříbrné řeky a Oikosu samostatně. 
Následně probíhaly společné schůzky, během kterých se vytvořil společný model. Následující 
dva roky se tento model testoval. Nyní je možné tento model dát k dispozici i ostatním 
kurzům. Testování také ukázalo, že novou podobu VZk je možné uskutečnit i na víkendových 
kurzech. 
Zásadní změnou je samotný obsah VZk. Ta je nově dána výčtem kompetencí – znalostí, 
dovedností a postojů, které by měl vůdce mít. Po přechodnou dobu bude možné pořádat obě 
podoby zkoušky. Nijak se nezmění nároky na zkušební komise a jejich kvalifikaci, hlášení 
kurzů, dotace apod.  
Návrh také počítá s tím, že kurzy budou moci nabídnout něco navíc, nějakou specifickou 
oblast. Toto umožní rozvojové kompetence. Budoucí účastník si tak bude moci vybrat ten 
kurz, který ho bude opravdu zajímat a bude mu svým zaměřením nejbližší. Rozsah zkoušky 
nad rámec základu budou muset komise předem ohlásit a účastníky upozornit. 
Podoba zkoušky musí zůstat i nadále pestrá a frekventant bude vědět předem, které 
kompetence budou ověřovány. 
 

7. Statut KSSJ – 2. čtení        

Náčelnictvo Junáka schvaluje ve druhém čtení novelu Statutu Klubu skautských sběratelů 
Junáka. 
 

8. Přehled usnesení VSJ v Havířově – návrh dalšího postupu         

XII.VSJ/1 o časopisech 
Usnesení se naplňuje. Časopisům bude věnováno i další z jednání NJ v říjnu. 
Prověření efektivity fungování TDC 
Br. Konečný prověří ideálně do prosince 2008 efektivitu fungování TDC a předloží 
náčelnictvu výslednou zprávu. 
XII.VSJ/2 – cíle NJ a hodnocení činnosti 
Přípravě plánu činnosti bude věnována i část jednání následujícího zasedání. 
Usnesení XII.VSJ/III – pořádání velkých akcí 
VRJ již návrh obdobného materiálu měla připravený. Na příštím jednání, kde se bude patrně 
jednat také o pracovních skupinách NJ, bude možné zřídit i skupinu pro řešení této 
problematiky. Druhá možnost je, že VRJ předloží dokončený materiál, který připravovala a 
skupina tak nebude potřeba. 
Usnesení XII.VSJ/IV – vyhodnocení organizačního řádu 
NJ požádá o vyhodnocení VRJ, potažmo organizačního zpravodaje. 
Usnesení XII.VSJ/V klubovny a tábořiště ve vlastnictví Junáka 
Br. Horný vytvoří na prosincové jednání materiál, který se bude zabývat řešením problému 
získávání a udržení kluboven a tábořišť ve vlastnictví Junáka. 
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Usnesení XII.VSJ/XI, XII – priority Junáka 
Na plnění se pracuje. Materiál byl předložen rovněž na toto zasedání. 
 

9. Jednací řád NJ         

Probíhá „bouřlivá“ diskuse o případné novelizaci tohoto řídícího aktu. 
 

10. Komunikace NJ do hnutí         
Také se začalo diskutovat, jak by mohlo NJ lépe komunikovat s hnutím. 
 
 
 


